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Město Ždírec nad Doubravou 

 
 

Zápis z 3. zasedání Zastupitelstva města Ždírec nad Doubravou 
konaného dne 20. dubna 2023 v zasedací síni městského úřadu 

 

 

 

 

Přítomni: 13  členů zastupitelstva dle listiny přítomných 

    8  hostů - občané města 
 

 

Zápis o hlasování: x pro – x proti – x zdržel se hlasování 

1) Zahájení zasedání – určení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 

Zasedání zahájil v 18:00 hod. starosta města Ing. Bohumír Nikl a celému zasedání předsedal. V krátkém 

úvodu starosta všechny přítomné přivítal a konstatoval, že zasedání zastupitelstva bylo svoláno v souladu se 

zákonem o obcích a jednacím řádem zastupitelstva města. Při zahájení bylo přítomno 13 zastupitelů, 

zastupitelstvo je usnášeníschopné. Ze zasedání se omluvili paní Alena Koutná a pan Ing. Tomáš Kasal. 

Starosta navrhl zapisovatelem zasedání místostarostu Ing. Františka Němce, návrhovou komisi ve složení: 

Mgr. Marie Pavlíčková, Naděžda Turnhöferová, Ondřej Málek.  

Dále navrhl ověřovatele zápisu: Ing. Jiří Uchytil, Ing.  Michal Zvolánek. 

K navržené návrhové komisi ani k návrhu ověřovatelů nebyly vzneseny žádné připomínky, starosta proto 

vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 1/03/23. 

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

2) Uzavření zápisu z 2. zasedání zastupitelstva města 

Starosta informoval, že neobdržel připomínky k zápisu z 2. zasedání a dotázal se, zda má někdo z členů 

zastupitelstva připomínky k zápisu z 2. zasedání zastupitelstva. 

K zápisu nebyly připomínky, proto nechal starosta hlasovat o usnesení, kterým je uzavřen zápis z 2. zasedání 

zastupitelstva města – usnesení číslo 2/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0   

3) Návrh programu zasedání 

Starosta předložil návrh programu zasedání schválený radou města na 12. schůzi dne 12. 4. 2023, který byl 

dopředu všem zastupitelům odeslán s podkladovými materiály. Starosta se dotázal, zda má někdo návrhy na 

doplnění programu. 

Protože nebyly podány žádné návrhy na doplnění či změnu programu, starosta vyzval přítomné k hlasování 

o návrhu programu zasedání  - usnesení číslo 3/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

4) Zpráva o činnosti rady města v období od 16. 2. 2023 do 20. 4. 2023 

Místostarosta seznámil přítomné s činností rady města v období od 2. zasedání do 3. zasedání zastupitelstva 

města. Rada města se v uvedeném období sešla na třech schůzích, ze kterých jsou všem zastupitelům zasílány 

zápisy. Zápisy jsou také zveřejňovány na webových stránkách města.  

Starosta krátce okomentoval situaci kolem úsekového měření rychlosti v Údavech, příspěvek na příměstské 

tábory a přihlášku do soutěže Vesnice roku 2023. 

K bodu programu nebyly dotazy, proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo  

4/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  
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5) Informace o stavu účtů a plnění rozpočtu města k 31. 3. 2023 a k 20. 4. 2023 

Starosta předal slovo panu Liboru Málkovi, který seznámil přítomné se stavem účtů města k 31. 3. 2023 a 

celkovým stavem účtů k 20. 4. 2023.  Částka 12 000 000 Kč  za státní dluhopisy je nyní již na spořicím účtu. 

Výnos z dluhopisů za dobu cca 3 měsíců  je 218 000 Kč. Celkem je k 20. 4. 2023 na účtech města 

28 598 118,40 Kč.   

Na začátku roku jsme peníze na účtech spíše spořili, nyní začínají probíhat větší platby, např. doplatek CAS 

Scania, platba za výměnu svítidel veřejného osvětlení, chystá se platba stavební práce v ulici Ke Stadionu. 

Obdrželi jsme již platby dotace na nákup elektromobilu, výměnu svítidel veřejného osvětlení, na 

pečovatelskou službu. Koncem června bude doplacen úvěr u ČMZRB. 

Po krátké diskusi starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 5/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

6) Rozpočtové opatření č. 4/2023 

Starosta předal slovo panu Liboru Málkovi, který  seznámil přítomné s položkami, které jsou nově na straně 

příjmů a na straně výdajů rozpočtu města v roce 2023.  

Na straně příjmů je dotace pro pečovatelskou službu, dotace na výměnu svítidel VO, dorovnání poplatků za 

odpady, převod prostředků ze základní školy a přeplatek energií za DPS U Pikulky. 

Do výdajů je promítnuta položka Úsekové měření Údavy, přístřešky na kola u základní školy, dohody 

o provedení práce při realizaci výstavy o dřevozpracujícím průmyslu, dále výměna svítidel v KZ Horní 

Studenec, výměna svítidel v provozovnách v DPS, zateplení hospody Benátky, vývoz komunálního odpadu, 

náklady na komisi stavební a pro životní prostředí a náklady na servis klimatizace na radnici. Navyšuje se 

rezerva rozpočtu o 1 182 078 Kč. Celkově tedy bude rezerva rozpočtu cca 2 mil. Kč.  

Konsolidační položky se vlivem převodů mezi účty města z důvodu dosažení výhodnějšího úroku z peněz 

města navyšují o 30 mil. Kč. 

K bodu jednání nebyly vzneseny dotazy, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 6/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

7) Zpráva o poskytnutých příspěvcích spolkům v roce 2022 

Starosta informoval zastupitele o souhrnu poskytnutých příspěvků spolkům a organizacím v roce 2022. 

Celkově byly poskytnuty příspěvky ve výši 2 645 434,29 Kč. 

SDH Kohoutov a SDH Údavy vrátily část příspěvků, které nebyly vyčerpány z důvodu nekonání některých 

akcí. Ostatní příspěvky byly vyčerpány v plné výši.  

Během roku byly poskytnuty příspěvky zastupitelstvem a radou ve výši 1 621 765 Kč. Největší položky byly 

pro Charitu ČR  a pro Velvyslanectví Ukrajiny v ČR v souvislosti s útokem Ruska na Ukrajinu. Další dary 

byly pro Tatran Ždírec n. D. na tribuny v areálu fotbalového stadionu a na nákup podia a jeho zastřešení. Dar 

byl poskytnut také Mysliveckému spolku na opravu klubovny.  Rada města odsouhlasila příspěvek např. pro 

Diakonii Broumov a na další spolky a instituce.   

K bodu jednání nebyly vzneseny dotazy, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 7/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

8) Investiční akce v roce 2023 – finanční zajištění k 31. 3. 2023  

Starosta informoval zastupitele o průběhu hlavních investičních akcí  v roce 2023. Probíhají stavební práce 

v ulici Ke Stadionu. Z hostů paní Vavroušková vznesla dotaz na vybudování lávky přes Jánský potok, aby 

během stavebních prací byla ulice K Potoku lépe dopravně obslužná. Starosta informoval, že je poptaná 

lávka a čekáme na cenovou nabídku na dodání lávky. Starosta dále informoval, že jsou zahájeny stavební 

práce na ZTI Kohoutov, ZTI Horní Studenec a pracuje se na povrhu nové části komunikace V Údolí. Pan 

Šindelář se dotázal, zda bude proveden povrch v celé ulici V Údolí a zda zůstane ulice slepá. Starosta 

informoval, že se jedná pouze o novou část ulice, stávající část ulice přijde na řadu až v dalších letech a ulice 

V Údolí je plánovaná jako slepá. Pouze část směrem k Novému Ransku by měla být do budoucna propojena 

k ulici U Pikulky. Z investičních akcí proběhla výměna větší části svítidel VO ve Ždírci nad Doubravou a ve 

Stružinci. 
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Protože nebyly další dotazy, starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 8/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

9) Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření města Ždírec nad Doubravou za rok 2022 

Starosta seznámil zastupitele se Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření města Ždírec nad Doubravou 

za rok 2022. Úředníci odboru kontroly z krajského úřadu prováděli podrobnou kontrolu dokladů městského 

úřadu celkově 4 dny. Některé drobné nejasnosti byly vysvětleny auditorům na místě. Celkový závěr auditu je 

„nebyly zjištěny chyby a nedostatky“. Starosta dále poděkoval všem zaměstnancům Městského úřadu Ždírec 

nad Doubravou za veškerou správnou administraci všech úkonů souvisejících s chodem městského úřadu a 

dotačních projektů. 

K bodu programu nebyly další připomínky a starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 9/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

10) Žádost o audit za rok 2023 

Starosta navrhl zastupitelům, aby přezkoumání hospodaření v roce 2023 provedl opět Krajský úřad Kraje 

Vysočina. Tento audit je poskytován městu bezplatně. 

K bodu jednání nebyly vzneseny jiné návrhy, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 10/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

11) Žádost o dotaci na prodejnu na Benátkách 

Starosta seznámil přítomné s žádostí o dotaci od paní Aleny Doležalové z Benátek na podporu provozu 

prodejny smíšeného zboží v Benátkách. 

Žádost projednala rada města, finanční i kontrolní výbor. Z finančního výboru vzešel návrh podpořit 

prodejnu částkou 50 tis. Kč.  

Po krátké diskusi starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 11/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

12) Změna územního plánu č. 7 - Jednotný standard územního plánu 

Starosta informoval zastupitele o požadavcích na jednotný standard územního plánu vycházející z nového 

stavebního zákona a prováděcích předpisů platných od 1. 1. 2023. Jednotný standard územních plánů stanoví 

požadavky na jednotnou datovou strukturu a grafické vyjádření vybraných částí územních plánů. Územní 

plány pořizované od 1. 1. 2023 musí být povinně zpracovány v jednotném standardu. Pokud obec již územní 

plán má, pak ho musí uvést do souladu s jednotným standardem při pořízení první změny po 1. 1. 2023. Na 

převedení ÚP do souladu s jednotným standardem předložil cenovou nabídku Ing. arch. Dobiáš, který by 

všechny operace pro město zajistil.  Následně budou prováděny další změny ÚP dle požadavků občanů. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, starosta tedy vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 12/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

13) Nákup a prodej pozemků – cyklostezka Horní Studenec - Údavy 

Starosta seznámil zastupitele se situací kolem nákupu pozemků pro výstavbu cyklostezky od hřbitova do 

Údav. Jednání s majiteli pozemků se dostala do úspěšného závěru. Je možné tedy některé pozemky přímo 

koupit a další majitelé podepsali smlouvy o smlouvách budoucích kupních. Po té bude možné podat žádost 

o dotaci na výstavbu cyklostezky od hřbitova do Údav. 

K bodu programu nebyly vzneseny dotazy nebo připomínky, starosta tedy vyzval přítomné zastupitele 

k hlasování - usnesení číslo 13/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 – 0 
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14) Souhlas s podáním žádosti o dotaci 

Starosta seznámil zastupitele s možností požádat o dotaci z výzvy Ministerstva pro místní rozvoj 

z podprogramu Podpora obcí s 3 001 – 10 000 obyvateli. K dofinancování projektů z prostředků města je 

třeba souhlas zastupitelstva. Z dotace může být provedena oprava dalších komunikací.  

K bodu programu nebyly vzneseny dotazy, starosta proto vyzval zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 14/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

15) Informace o městských lesích 

Starosta seznámil zastupitele s aktuální situací v městských lesích a s výsledky hospodaření pro Lesní 

hospodářský plán  2020 - 2029.  

Město aktuálně hospodaří v lesích o výměře 107,58 ha. Těžba v letech 2020 - 2022 celkem – 9 490 m3, 

z toho kůrovcová – 2 013 m3. Byly prováděny tyto pěstební práce: prořezávky – 24,21 ha, probírky do 40 let 

– 21,05 ha, zalesňování – 11,16 ha. Cílem je co nejdříve zalesnit holiny vzniklé po kůrovcové kalamitě. 

Odbyt dřeva je především ve firmě Stora Enso WP. 

Zisk z hospodaření v městských lesích v r. 2022 byl celkem 2 623 634 Kč.  Příjmy města od LDO Přibyslav 

byly 5 503 920 Kč.  Celkově tedy příjem z lesního hospodářství 8 127 554 Kč v roce 2022. 

Pan Zvolánek požádal, zda je možné poskytnout uvedenou prezentaci k zápisu ze zasedání. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, starosta tedy vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 15/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

16) Informace o odpadovém hospodářství 

Místostarosta seznámil zastupitele s množstvím odpadu vyprodukovaným v roce 2022 a porovnání 

s předchozími roky. Údaje jsou uvedeny také v Našich novinách v dubnu 2023. Množství směsného 

komunálního odpadu a objemného odpadu jen nepatrně pokleslo proti roku 2021. V roce 2022 na jednoho 

obyvatele připadá 199 kg směsného komunálního odpadu a  32 kg objemného odpadu. V roce 2022 byl 

poplatek za ukládání komunálního odpadu uloženého na skládku 900 Kč/t. V roce 2023 to bude již 1000 

Kč/t. K tomu je třeba připočítat skládkovací platbu ve výši 874 Kč vč. DPH/t. Svozový paušál pak činí 

824 950 Kč za rok výsypu popelnic od občanů. V roce 2022 byl podíl vytříděných složek včetně bioodpadu 

na celkovém množství odpadu 55,1%. Cílem je dostat se alespoň na 60% vytříděných odpadů použitých 

k recyklaci v roce 2025.  

Příjmy z poplatků, úhrada od EKO-KOMu  a prodej druhotných surovin bohužel nepokrývá celkové náklady 

na odpadové hospodářství. Doplatek nákladů z rozpočtu města vychází na 1 200 705 Kč v roce 2022. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, místostarosta tedy vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 16/03/23.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

17) Diskuze 

Starosta následně zahájil diskusi.   

Pan Pavlíček  připomněl, že ve Fondu rozvoje bydlení je 710 tis. Kč a bylo by vhodné nabídnout půjčky 

občanům města na záměry, které lze takto podpořit. Bod bude projednán na následujícím zasedání 

zastupitelstva. 

Pan Pátek vznesl dotaz na nového zubního lékaře ve Ždírci nad Doubravou. Starosta informoval, že bohužel 

stále žádný zubní lékař není ochotný ve Ždírci n. D. ordinovat. Dále informoval o průsaku vody v opravené 

cestě „U Sýkoru“ a možných budoucích problémech s tím spojených. 

Pan Zvolánek upozornil na nepříjemný kouř při pálení větví v lese u hřbitova, požádal o úpravu režimu 

nakládání s větvemi. Požádal také o poskytnutí informací o uzavírce silnice I/37 a plánované náhradní 

dopravě pro žáky ZŠ a seniory během uzavírky do Našich novin.  

Pan Ondřej Málek požádal o možnost parkování v okolí hasičského hřiště v době soutěže hasičů. Upozornil 

také na parkující vozidla v ulici Na Balkáně u garáží a tedy obtížný průjezd pro hasiče v případě zásahu 

v lokalitě Ke Stadionu. 
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Paní Coufalová požádala o opravu dlažby u hospody na Benátkách a upozornila na výmoly na silnici na 

Krucemburk. 

Paní Moravcová požádala o opravu spojovací komunikace navazující na cyklostezku od Benátek. 

Pan Šindelář se dotázal na územní plán města z pohledu možných stavebních parcel.  

Pan Jeřábek se dotázal, jak je řešena navážka zeminy na pozemek města v k.ú. Nový Studenec par. č. 223/1. 

Problematika bude projednána v radě města, v kontrolním výboru a finančním výboru.  

 

18) Závěr 

Starosta na závěr poděkoval přítomným členům zastupitelstva i hostům za účast a ve 21:32 hodin zasedání 

zastupitelstva ukončil.  

Plánovaný termín 4. zasedání zastupitelstva je ve čtvrtek 15. června 2023, začátek v 18:00 hod. 

 

 

 

Ing. Jiří Uchytil, ověřovatel, v. r.          Ing.  Michal Zvolánek, ověřovatel, v. r. 
 

 

 

 

   Ing. Bohumír Nikl, starosta, v. r. 
 


